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Inleiding
Bij de behandeling van de tarievenverordening in de voorbereidende vergadering van 24 januari 
2023 is gevraagd of er een beeld kan worden gegeven hoe sportverenigingen er in Overbetuwe 
voor staan na twee coronajaren en de stijgende (energie)kosten afgelopen jaar. Er is hierop via de 
verenigingsondersteuner van Overbetuwe Beweegt een korte uitvraag gedaan onder 37 binnen- 
en buitensportverenigingen die te maken hebben met de gemeentelijke tarieven. Aan hen zijn de 
volgende vier vragen gesteld:

1. Hoe is het verloop van het aantal leden over de jaren 2019 t/m 2022?
2. Heeft u de contributie verhoogd of bent u van plan dit te gaan doen?
3. Zo ja, wat is de reden?
4. Hoe omschrijft u de financiële situatie van de vereniging?

Van 29 verenigingen ontvingen wij een reactie. Met een respons van ruim 75% geeft dit een 
representatief beeld. Met deze memo delen we de resultaten. 

Samenvatting
1. Hoe is het verloop van het aantal leden over de jaren 2019 t/m 2022 geweest?

Binnensport Buitensport
Afname Gelijk Toename Afname Gelijk Toename

9 4 5 5 2 4

• Bijna alle verenigingen hebben tijdens de coronaperiode een daling van het aantal leden 
gehad. Voor veel verenigingen is het daarna weer aangetrokken tot het ledenaantal van 2019 
of zelfs daarboven. 

• Veel verenigingen organiseren activiteiten om leden te werven.
• Bij de afname gaat het vooral om een daling van het seniorenledenaantal. De stijging van het 

aantal leden na corona zit vooral in het aantal jeugdleden. 

2. Heeft u de contributie verhoogd of bent u van plan dit te gaan doen?

Binnensport Buitensport
Nee Ja, reeds 

doorgevoerd
Ja, voornemens 
door te voeren

Nee Ja, reeds 
doorgevoerd

Ja, voornemens 
door te voeren

7 7 3 5 5 1

3. Zo ja, wat is de reden?

Redenen voor een verhoging zijn:
• Dit is noodzakelijk om de begroting kostendekkend te maken i.v.m. prijsstijgingen (bijv. 

materiaal, energie, contributie aan de nationale bond, huur). 
• Door een afname van ledenaantal moeten de vaste lasten worden gedekt door minder leden. 
• In de coronaperiode is er geen verhoging doorgevoerd, omdat er beperkt gesport kon worden. 

Nu dit wel weer kan, wordt een verhoging overwogen.
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Een reden om dit (nog) niet te doen is:
• Om het sporten toegankelijk te houden. De algemene kosten van het levensonderhoud zijn 

ook al gestegen. Vraag is hoelang de financiële situatie het toelaat geen contributieverhoging 
door te voeren. 

4. Hoe omschrijft u de financiële situatie van de vereniging?

Binnensport Buitensport
Moeizaam Gezond Moeizaam Gezond

4 14 1 10

• De meeste verenigingen geven aan dat zij financieel gezond zijn. Een aantal moeten de 
reserves aanspreken om de begroting sluitend te krijgen. Daar waar de reserves voor bedoeld 
waren, zoals investeringen in activa of verduurzaming, is daardoor (op dit moment) niet meer 
mogelijk.

• De verenigingen voor wie de financiële situatie moeizaam is, zijn verenigingen die met een 
significante afname van het ledenaantal te maken hebben. Vaste lasten moeten hierdoor met 
de contributie van minder leden worden gedekt. Ook zijn er verenigingen die over weinig 
reserves (meer) beschikken.

Consequenties
Met deze informatiememo heeft uw raad meer inzicht gekregen in hoe sportverenigingen in 
Overbetuwe ervoor staan. Eén van de uitgangspunten van het Overbetuwse sportbeleid, is dat 
sportverenigingen vitaal zijn en in staat zijn om een maatschappelijke rol te vervullen in een veilige 
omgeving. De gemeente biedt ondersteuning als verenigingen hierbij belemmeringen ervaren. 
Vanuit die gedachte én vanuit de samenwerking binnen het Sportakkoord voert de gemeente op 
regelmatige basis gesprekken met de sportverenigingen. 

Communicatie

Behandelend adviseur voor technische vragen Eelco Kroos, tel.: 0481 - 362 105, e-mail: 
e.kroos@overbetuwe.nl. 

HET COLLEGE VAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS,
de gemeentesecretaris de burgemeester,

P.J.E. Breukers R.P. Hoytink-Roubos

mailto:e.kroos@overbetuwe.nl

